
PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2022-09-19

Plats och tid Växthuset, Aktivitetshuset, Älvängen 13:00-15:00

Beslutande Geo de Maré, kommunstyrelsen
Henrik Fogelklou, samhällsbyggnadsnämnden
Erik Liljeberg, utbildningsnämnden
Pia-Lotta Lagerlöf, DHR
Leif Andersson, Reumatikerföreningen Ale
Eva Borgede, FUB
Ann-Marie Gidlund, Ale Demensförening
Brita Karlsson, Anhörigföreningen Omtanken

Närvarande
ersättare

Christina Oskarsson, kommunstyrelsen
Dennis Ljunggren, socialnämnden
Johny Sundling, utbildningsnämnden
Marianne Kristoffersen, DHR
Monica Lindström, Reumatikerföreningen Ale
Doris Persson, FUB
Liselotte Lind, Ale Demensförening

Övriga närvarande Anna Ruthberg, sekreterare
Anna Chohan, boendestrateg
Taija Tuomilehto Holmberg, verksamhetschef funktionsstöd

Utses att justera Brita Karlsson, Anhörigföreningen Omtanken

Justeringens plats
och tid

Nödinge kommunhus, 2022-09-30, kl. 15.00

Paragrafer §§ 22 - 30

Underskrifter

Sekreterare
Anna Ruthberg

Ordförande
Geo de Maré

Justerande
Brita Karlsson
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Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

TILLKÄNNAGIVANDE
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på anslagstavlan på Ale
kommuns webbplats.

Organ Rådet för funktionshinderfrågor

Sammanträdesdatum 2022-09-19

Tillkännages från och med 2022-09-30

Tillkännages till och med 2022-10-21

Förvaringsplats för protokollet Nödinge kommunhus

Intygar Anna Ruthberg
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RF § 22 Dnr KS.2022.91

Inledning

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordföranden Geo de Maré hälsar samtliga ledamöter, ersättare och inbjudna
gäster välkomna till dagens sammanträde.
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RF § 23 Dnr KS.2022.91

Upprop

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Sekreterare Anna Ruthberg genomför uppropet.
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RF § 24 Dnr KS.2022.91

Justering

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor beslutar att utse Brita Karlsson som justerare
av dagens protokoll.

Sammanfattning

Mötet föreslår Brita Karlsson till att justera dagens protokoll.
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RF § 25 Dnr KS.2022.91

Föregående mötesprotokoll

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Inga synpunkter lämnas på föregående mötesprotokoll.
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RF § 26 Dnr KS.2022.91

Information om krisberedskap

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Kenny Bytoft, biträdande säkerhetschef, informerar om det
krisberedskapsarbete som genomförs på kommunen.

Digital vaksamhet
Regeringen bedömer att ökad säkerhetsförmåga i det offentliga är ett måste då
det efter Must, FRA och Säpos bedömningar finns ett ökat angrepp mot
organisationer där motståndarrörelser utnyttjar de brister som hittats i digitala
system, säkerhetsorganisationer och säkerhetsskyddet. Det sker 10.000
cyberattacker varje månad och under fred skaffar motståndaren infomation för
framtida angrepp.

MR-V och Nato
Sverige går från att vara ett alliansfritt land till att vara allierad. Sverige ska
anpassa sig efter NATO, inte tvärtom. Civilt försvar anses lika viktigt som
militärt försvar.

Nödvattenplan
När planen är klar kommer ett tjänsteutlåtande att skrivas fram.

Nödkostplan
Om elen skulle försvinna behövs olika lösningar för mat, däribland torr-mat,
lättlagade måltider som inte kräver mycket. Det finns ett behov av
lagerutrymme, logistik, nödvatten, reserv-el och finans.

Skyddsrum
Fas 1 är avslutad med initiala åtgärder. Skyddsrummen har ett omfattande
underhållsbehov nationellt och det finns en bedömt hög kostnadsbild för
projektet. För att bemöta behovet kommer ett tjänsteutlåtande tillsammans med
sektor service att skrivas fram. Rådet för funktionshinderfrågor ställer frågan
kring tillgänglighetsanpassning. Den är för tillfället låg. Rådet vill understryka
hur viktigt denna fråga är. Kenny berättar att frågan lyfts och det finns en
förhoppning att detta beaktas i större utsträckning framöver.
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Trygghetspunkter
Ale kommun behöver vara en stödförmåga för befolkning och besökare vid
samhällsstörning eller kärnteknisk olycka. Detta kan till exempel vara att
assistera med utdelning av Jod-tabletter. Rådet för funktionshinderfrågor ställer
ut en fråga kring Jod-tabletterna, är det varje enkild persons ansvar att få tag på
tabletterna? Kenny informerar om att om vi står inför en sådan situation där
Jod-tabletter anses nödvändigt, kommer Ale kommun att få tabletterna via
Länsstyrelsen och sedan är det kommunens ansvar att dela ut tabletterna till
kommunens invånare och besökare.

Säkerhetsanalys
Säkerhetsskyddsanalysen är grunden i ett systematiskt säkerhetsskyddsarbete
som ska bedrivas enligt säkerhetsskyddslagen. Alla som bedriver
säkerhetskänslig verksamhet, ur en nationell synpunkt, är skyldiga att göra en
säkerhetsskyddsanalys och efterleva den samt hålla den uppdaterad.
Kommunstyrelsen tillsammans med representanter från berörda sektorer
arbetar med denna analys och det sker ett fortlöpande arbete. Säkerhetsenheten
rapporterar till länsstyrelsen.

Beredskapslager
Uppbyggnad av det civila försvaret kräver god lagerkapacitet och tillgång till
värme, torr miljö och möjlighet till inkörning.

Nödbränsle
Ett latent avtal håller på att jobbas fram med åkeri och samarbetspartner. Rådet
för funktionshinderfrågor undrar hur arbetet ser ut på landsbygden. Arbetet där
är mycket gott enligt Kenny. Rådet undrar vidare kring skredsrisken och om
denna finns i beaktande vilket Kenny svarar att den gör.
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RF § 27 Dnr KS.2022.91

Information från sektor socialtjänst

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Taija Tuomilehto Holmberg, verksamhetschef funktionsstöd, och Anna
Chohan, boendestrateg, närvarar på Rådet för funktionshinderfrågor och svarar
på de frågor som inkommit.

Hög personalomsättning
Det fattas personal vilket utgör en risk för att kvalitén påverkas. Oavsett budget
så kommer det inte att finnas tillräckligt med personal. Det finns plan på att en
nyanställd ska kunna gå in i vilken verksamhet som helst och för att detta ska
kunna ske behövs tydliga riktlinjer och rätt utbildningar. Detta är ett långt
arbete. Rådet för funktionshinderfrågor undrar kring språkbarriären hos
personal. Taija svarar att språkstödsutbildningar ska köra igång och det ska
finnas språkombud på alla verksamheter.

Rekrytera personal med rätt utbildning
Det finns färre utbildningar med inriktning funktionsstöd. Det finns en
basutbildning hos kommunen men det behövs mer.

LSS-boende
Det byggs nya boende, två i Skepplanda och i Nol är det på gång. Taija är glad
över att boendena är utspridda över hela kommunen då alla har olika behov och
önskemål. Rådet för funktionshinderfrågor undrar kring boendet som är
planerat i Surte. Det finns ingen bra kommunikation. Det ligger vid en brant
sluttning och det är 850 meter till busshållsplatsen vilket inte fungerar. Anna
Chohan, boendestrateg, svarar att inom verksamhetsområdet utgår de alltid
ifrån en individuell planering vid boendeplacering.

Målgruppsinriktning
Taija berättar att verksamheten alltid anpassas efter individerna,
tillgänglighetsanpassas och önskemål tas alltid i beaktning. Rådet för
funktonshinderfrågor undrar kring synskadade. Taija svarar att det är en
utmaning men något som arbetas med.
Frågan kring heminstruktör vid dövblindhet får eventuellt tas vidare men då
måste behovet ses först. Taija kan ta med sig frågan.
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Fritid
Önskan från brukarna är att kunna ta del av samma fritidsaktiviteter som övriga
i kommunen.

Matchning gällande daglig verksamhet
Vikadamm upplevs som stort och institutionsliknande. Taija informerar om att
det pågår arbete för att hitta något som brukarna trivs med.
Brukarundersökningar ska göras för kvalitetssäkring.
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RF § 28 Dnr KS.2022.91

Remiss gällande ett förslag på förtydligande av

rådens roll

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordförande Geo de Maré uppmuntrar Rådet för funktionshinderfrågor att svara
på remissen till Kommunstyrelsen, där svar ska ha inkommit senast den 5
oktober.

Rådet för funktionshinderfrågor anser att texten är mycket otydlig och behöver
förtydligas för att kunna svaras på.

Henrik Fogelklou, samhällsbyggnadsnämnden, vill förtydliga att tjänsteutlåtandet
är en stor möjlighet för rådet att själva styra sina möten. Rådet för
funktionshinderfrågor ser det som ett problem att politikerna inte är med varje
gång. Ordförande Geo de Maré vill understryka att politikerna fortfarande kan
bjudas in precis på samma sätt som innan, vid behov.
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RF § 29 Dnr KS.2022.91

Övriga frågor

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordförande Geo de Maré vill påpeka att det funnits en otydlighet kring vad som
ska kommuniceras ut till tjänstemän som blir bjudna till rådet. Frågor och
funderingar till inbjudna tjänstemän behöver bli tydligare framöver.
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RF § 30 Dnr KS.2022.91

Avslutning

Beslut

Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordförande Geo de Maré tackar alla närvarande och avslutar sammanträdet.
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